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Dit jaar heeŌ de vrijwillige beheerploeg ruim 3300 uren werk geleverd, zoals gewoonlijk onder de 
enthousiaste leiding van meezwoegend voorvrouw Carla Peperkamp. Zoals gebruikelijk doe ik verslag 
van een aantal zaken die buiten onze normale rouƟne vallen. 

Omgang met de hooglanders 
Vorig jaar meldde ik al dat de oude sƟer was overleden en het jongste sƟertje opgehaald om te 
herstellen van een gebroken hoef. Twee koeien met één inmiddels volwassen zoon bleven over. 
Helaas moest die zoon dit jaar ook weg vanwege gedragsproblemen. 
Dat gebeurt vaak op plekken waar mensen en (half)wilde dieren bij elkaar komen. Jonge dieren zien 
er schaƫg uit en mensen gaan ze aanhalen en voeren. Sommigen gaan zelfs op de foto terwijl ze zo’n 
dier omhelzen. Tegen de Ɵjd dat de dieren volwassen zijn, hebben ze geleerd mensen te associëren 
met voedsel en zijn ze hun natuurlijke schuwheid kwijt. Maar een kopstootje dat vroeger een leuke 
knuffel of gebedel om eten was, krijg je nu van een volwassen dier. SƟeren zijn nog het lasƟgst. Die 
zijn van nature dominant en als ze aan mensen gewend zijn geraakt, gaan ze ook naar hen dominant 
gedrag vertonen.  
 
Onze sƟer heeŌ meerdere mensen aangevallen en zelfs op de hoorns genomen. Blijven was dus geen 
opƟe en bij het afvoeren moest er zelfs een verdovingsgeweer aan te pas komen. Inmiddels zal het 
dier gecastreerd of afgemaakt zijn. De waarschuwingen om uit de buurt van deze dieren te blijven en 
ze niet te voeren zijn er dus niet voor niets. Alle jonge sƟertjes die we op de Oeverlanden hebben 
gehad zijn gecastreerd of afgemaakt omdat ze te agressief waren. Er zal komend jaar hopelijk weer 
een nieuwe man bijkomen om de kudde compleet te maken, maar dit zal dan wel een os zijn. 

Extreem weer 
De laatste jaren hebben we uitzonderlijk veel stormen gehad en deze trend werd op 5 juli voortgezet 
met Poly, de zwaarste zomerstorm in jaren. Er lagen in heel Amsterdam zo veel bomen om dat bij ons 
de laatste schade pas in augustus door een aannemer opgeruimd kon worden. Tegenwoordig gaan er 
ook bij kleinere stormen en zelfs bij mooi weer bomen om. Beschadigde of reeds half omgevallen 
bomen hebben maar een klein zetje nodig. Ga dus alsjeblieŌ niet Ɵjdens of net na een storm 
wandelen en blijf op de officiële, onderhouden paden. Die worden alƟjd zo snel mogelijk begaanbaar 
gemaakt. 
Ook de trend van extreme droogte werd deze zomer voortgezet, gevolgd door het natste najaar, 
winter en voorjaar ooit. De afvoer bij de lentebeek kon de hoeveelheid water niet aan en het paaltje 
in de Anton Schlepersplas dat het maximale waterpeil aangeeŌ verdween zelfs helemaal onder 
water. Het pad door het moerasbos was korte Ɵjd onbegaanbaar. Elk jaar legt de vrijwilligersploeg 
stammetjes langs dit pad en vult daartussen op het weggespoelde zand weer aan. Dat mag wel eens 
wat steviger aangepakt worden en daarvoor is door de gemeente een offerte aangevraagd. De 
kosten zullen niet mals zijn, dus het is nog afwachten of het kan.  
We experimenteren wel vaker met verschillende manieren om de paden langer droog te houden, zo 
ook dit jaar. Je kan je  de zandsculpturen uit 2022 nog wel herinneren. Nadat die beelden vergaan 
waren, hebben we het leemhoudende zand gebruikt om de paden mee op te hogen. Een wat 
prozaïsch einde voor een kunstwerk, maar dit zand is veel steviger en dat loopt lekkerder. Bovendien 
lijkt minder snel weg te spoelen.  

Sneller maaien en afvoeren. 
Zoals elk jaar zijn we een groot deel van het groeiseizoen bezig geweest met maaien en afvoeren. 
Om dit werk wat lichter te maken hebben we dit jaar geëxperimenteerd met het gebruik van een 
bandhooier. Met deze machine kun je op een gemaaid veld alle maaisel op lange stroken harken. 
Vervolgens rijden we met de trekker langs die stroken en laden alles op de aanhanger. Voordelen van 
zo’n machine zijn dat het veel sneller gaat en minder belastend is voor het lichaam. Aan de andere 



kant werk je met zo’n apparaat minder kleinschalig en op het geluid en de stank van een dieselmotor 
zit natuurlijk niemand te wachten. Maar de resultaten waren posiƟef en we gaan het komend jaar 
ook op andere plekken proberen hoe dit bevalt.  

Gemeente Amsterdam 
In de vorige Oever heb je kunnen lezen over het duizend dierwoningenproject en wat er allemaal nog 
meer gepland staat. Drie ijsvogelwanden, bijenhotels, verbeteringen aan de vleermuistunnel, 
voorzieningen voor ringslangen en nog wat kleinere projecten. De ijsvogelwanden zijn inmiddels 
aangelegd en voor de verbetering van de vleermuistunnel is een ontwerp gemaakt dat binnenkort 
uitgevoerd gaat worden. Materiaal voor een broeihoop voor ringslangen (een mengsel van compost 
en paardenmest) is ook aangeleverd en we gaan hier met wat takken een mooie broeihoop van 
maken. 
Een stevige ingreep van een heel ander soort heeŌ plaatsgevonden bij het WiƩe Wievenveld (het 
veldje in het westen met de kauwgomballenboom). De Oude Haagsebrug die hier vlakbij de ringvaart 
oversteekt, wordt momenteel vervangen. De weg onder de brug door is voor de duur van de 
werkzaamheden afgesloten en als alternaƟef is het fietspad langs het WiƩe Wievenveld verbreed tot 
volwaardige weg met een uitgang bij de Ecosloot. Zo blijven kunstenaarskolonie Nieuw en Meer en 
jachthaven Driessen bereikbaar. Zodra de werkzaamheden klaar zijn wordt de oude situaƟe weer 
hersteld. 
 
In heel Nederland is het aantal daklozen momenteel erg groot. Dit probleem speelt al langer en sinds 
corona loopt bij ons met name in het Jaagpadbos het aantal bewoners steeds verder op. Op dit 
moment staan er een recordaantal tentjes, twee houten huisjes met een tuin en ligt er veel afval. Na 
een reeks klachten en een rondgang met de gebiedsmakelaars dit voorjaar heeŌ Handhaving de zaak 
opgepakt.  

Waarnemigen 
Dan weer afsluiten met een aantal leuke waarnemingen. Nu er nog maar twee hooglanders 
rondlopen, zijn er weer een paar exemplaren van fluitenkruid en pasƟnaak in het graasgebied te 
vinden. De Japanse duizendknoop staat helaas ook wat hoger, al houden de dames hem nog kort. In 
augustus zijn er met een batlogger op het depot 394 opnamen van vleermuizen gemaakt. 28 
Opnamen van ruige dwergvleermuizen, 2 van watervleermuizen en 364 van gewone 
dwergvleermuizen. Mogelijk ziƩen er nog andere soorten, maar helaas werkte de logger maar een 
paar uur in de vroege avond. Op een veldje van 90 vierkante meter zijn dit jaar 249 grote 
keverorchissen geteld. Hans Bootsma heeŌ op het depot een sluipwesp waargenomen die nieuw is 
voor Amsterdam: Podoschistus scutellaris. 
Nico Jansen kon op 1 september nog net een van de twee wezels die hij op het depot spoƩe op de 
foto vastleggen en begin januari verraste een wandelaarster ons met een filmpje van een vosje 
waarmee ze oog in oog had gestaan op het Jaagpad. 
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